
ROK 1992 
 
 

Úvod 
 

Jednání vlád české a slovenské republiky v minulém roce vedlo k rozdělení Česko – Slovenska. 
1.1.1992 byly vyhlášeny dva nové samostatné státy. 
To přineslo řadu problémů, mezi ně patří i místo přesné státní hranice. Ta byla obnovena na 
nedaleké Bumbálce, proto lidé očekávali, jaké následky rozdělení ponese. Obec leží v těsné 
blízkosti hraničního pásma, proto různé myšlenky obyvatel byly oprávněné. 
Občanům, kteří měli slovenskou národnost a žili u nás, bylo nutné národnost změnit, samozřejmě 
dle jejich vlastní volby. 
Věřme, že hraniční čára nerozdělí rozumné lidi a budeme vedle sebe žít jako doposud. 
 
 
Hospodaření OÚ 

 
Příjmy : 6 211 429,36   Zůstatek na účtě     : 2 017 897,26 
Výdaje : 4 187 580,10   Cizí peníze  :        5 952 
Největší výdaje byly :  na místní komunikace   : 511 242,70 
    na vodní hospodářství  : 691 970,90 
    služby     : 689 746,05 
Zprávu o hospodaření připravila 5. března 1993 účetní OÚ p. Jana Křištofová. 
Bylo vybudováno jímání vody v Kněhyních – Cipkové. 
 
 
Obyvatelstvo 

 
Do obce přibylo 21 malých občánků, 13 děvčat a 8 chlapců, zemřelo 20 osob. 
 
 
Odvodní řízení branců 

 
V letošním roce bylo odvedeno 10 chlapců. 
 
 
OVO 

 
1. srpna p. Kubáňová otevřela svou prodejnu potravin OVO, obyvatelé si mohou i tady nakoupit       
a vybrat ze širokého sortimentu zboží. 
Je dobře, že podnikaví občané zpříjemňují ostatním malé starosti. 
„Večerky“ v obci mají i nedělní prodej, což řada občanů jistě vítá. 
 
 
ČČK 

 
Organizace měla dlouhodobě 100 členek, v dnešní době má 60 členů. 



Jejich organizace je organizací zdravotníků, proto i nadále se starají o zdravotní a humánní 
pomoc našim občanům. 
K aktivitám členů patří i starost o hezké prostřední v okolí zdravotního střediska. 
Ani letos nezapomněli na školení první pomoci pro členy i občany. 
 
 
SDH 

 
V měsíci lednu byl uspořádán tradiční ples, jaro požárníci věnují preventivním prohlídkám 
rodinných domků i veřejných budov. 
Letos si sbor pořídil na vlastní náklady překážky pro nácvik disciplín. 
Členové sboru se velkou měrou podíleli na provádění oprav altánku u Sokolovny, který byl 
v zimním období značně poškozen.  
Na požádání OÚ provedli vyčištění kanalizace u Motorestu. 
Účast v soutěžích :  v oblastní soutěži na Dolní Bečvě obsadilo družstvo mužů 3. místo, 
v pohárové soutěži o putovní pohár starosty okrsku na Horní Bečvě obsadilo družstvo žáků 1. 
místo. 
 
 
Cestovní ruch 

 
Prostřední Bečva leží v oblasti, která je pro turisty zajímavá a lákavá. Dalo by se předpokládat,       
že do obecní pokladny plynou peníze z cestovního ruchu, ale není tomu tak. Ani Pustevny nejsou 
velkým zdrojem finančních příjmů. 
Naproti budově OÚ bylo ještě v šedesátých letech krásné koupaliště hojně navštěvované. Po 
pronájmu Jednotou z koupaliště zbyly téměř trosky a nevyužité okolí zarostlé plevelem. 
Už bývalé vedení obce uvažovalo o rekonstrukci a jelikož žádná organizace neprojevila zájem          
o přebudování, získala tento objekt nakonec jistá firma z Vídně. A zisky by tentokrát směřovaly 
jinam, což by byla škoda. 
Pak OÚ znovu usiloval o navrácení objektu, který mu patřil a podle práva snad i patří. 
Zatím se v koupališti nikdo nekoupe, ale doufejme, že jednou zde znovu vyroste hezký areál 
zdraví, který by obec potřebovala. 
 
 
ZŠ 

 
1. tř. 20 žáků   tř. uč.  M. Balašová 
2. tř. 20 žáků   tř. uč. M. Děcká 
3. tř. 20 žáků   tř. uč. P. Ondryášová 
4. tř. 25 žáků   tř. uč. M. Findeisová 
Nová ředitelka je p. Milada Findeisová – 13.6. se zúčastnila výběrového řízení a 1.7. přebrala 
školu. 
Akce školy :  - vánoční besídka 
   - oslavy 400. výročí narození J. A. Komenského 
   - výstavka prací žáků 
   - oslavy Dne dětí 
   - Mocurův memoriál 
   - školní výlet 
   - plavecký výcvik 
 



 
 
 
 
MŠ 

 
Tento rok byl velmi náročný, co se týká financování škol. Byla provedena řada opatření – snížení 
úvazku učitelkám i správním zaměstnancům. Z 10 zaměstnanců zůstalo 8, ostatním tj. 5 zůstal 
plný úvazek. Hrozilo omezení provozu, uvažovalo se o tom, že rodiče budou přispívat částkou 550 
Kč       na 1 dítě. Zůstaly 2 třídy s počtem žáků 43. Závěrem šk. roku byl uskutečněn turistický 
výlet na Hutisko, další do Kněhyň, kde děti u Vančurů si prohlédly kobylu a hříbátko. 
 
 
KD 

 
25.1.   - Papučový bál 

 - výlety do Teplic n. B., na Pustevny 
14.8. - táborový oheň 
  9.9. - zájezd – Velehrad – Buchlov – Kyjov – Nenkovice – 45 osob 
 
Klub pracuje velmi aktivně. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


